
Oświadczenie złożone 

przez senatora Waldemara Sługockiego 

na 69. posiedzeniu Senatu 

w dniu 20 grudnia 2018 r. 

Oświadczenie skierowane do minister edukacji narodowej Anny Zalewskiej 

Szanowna Pani Minister! 

Do mojego biura senatorskiego zgłosili się przedstawiciele Zrzeszenia Gmin Województwa Lubuskiego, 

którzy zwrócili moją uwagę na zapisy projektu rozporządzenia w sprawie szczegółowych warunków, form i 

trybu realizacji modułu 3 wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” dotyczącego 

wspierania w latach 2019–2023 organów prowadzących publiczne szkoły podstawowe w zapewnieniu bez-

piecznych warunków nauki, wychowania i opieki przez organizację stołówek i miejsc spożywania posiłków. 

Stowarzyszenie zrzeszające wszystkie 82 gminne jednostki samorządu terytorialnego z województwa lu-

buskiego zwraca uwagę na fakt, że zaproponowane w projekcie kwoty dofinansowania na rozbudowę stołó-

wek i jadalni mogą okazać się niewystarczające do pokrycia powstałych podczas inwestycji kosztów. Taki 

stan rzeczy może doprowadzić do sytuacji, w której to organy prowadzące publiczne szkoły będą musiały 

pokryć koszty rozbudowy miejsc spożywania posiłków. 

Przedstawiciele ZGWL podkreślają także, że przedmiotowy projekt rozporządzenia nie rozwiązuje pro-

blemu degradacji stołówek szkolnych. Mniejsze wiejskie szkoły nie posiadają infrastruktury żywieniowej i 

nie są w stanie stworzyć odpowiednich miejsc, które spełniałyby wymogi stołówki lub jadalni. Dlatego pro-

jekt, który zapewnia wsparcie polegające na dofinansowaniu pomieszczeń spełniających funkcję stołówek, 

nie jest adresowany do omawianych szkół i nie rozwiązuje ich problemów lokalowych. 

Samorządowcy wyrażają również krytyczną opinię na temat zapisu §11 ust. 6, w którym stwierdzono, że 

„w przypadku gdy kwota wsparcia finansowego wnioskowana przez szkołę, która zgodnie z protokołem, o 

którym mowa w §9 ust. 6, powinna otrzymać wsparcie finansowe jako ostatnia, jest wyższa niż pozostała do 

rozdysponowania kwota środków budżetu państwa przypadająca na dane województwo, wojewoda kwalifi-

kuje do objęcia wsparciem finansowym kolejną szkołę, której wnioskowana kwota wsparcia finansowego 

mieści się w kwocie środków budżetu państwa przypadających na dane województwo”. ZGWL apeluje o 

zmianę tego przepisu i wprowadzenie uregulowania, zgodnie z którym szkoła, która będzie ostatnia na liście, 

a wnioskowana przez nią kwota przekroczy kwotę pozostającą w dyspozycji wojewody, otrzyma dofinanso-

wanie w wysokości posiadanych przez wojewodę środków. 

Szanowna Pani Minister, mając na uwadze dobro i zdrowie dzieci w wieku szkolnym, uprzejmie proszę o 

odniesienie się do przedstawionego w tym oświadczeniu stanowiska ZGWL oraz o odpowiedź na następujące 

pytania: 

1. Czy Ministerstwo Edukacji Narodowej prowadziło konsultacje z jednostkami samorządu terytorialnego 

w sprawie omawianego projektu rozporządzenia? Jeśli tak, proszę, o ile to możliwe, o przedstawienie wnio-

sków z tych konsultacji. 

2. Czy wskazane problemy zostaną uwzględnione w procesie prac nad omawianym projektem? 

Z poważaniem 

Waldemar Sługocki 
 


